

## RCNA Coin Grading Workshop – July 16, 2025

The RCNA, with financial support from CAFNE, is sponsoring *Coin Grading*, a workshop during the convention in Calgary. The workshop is taking place Wednesday, July 16 in the *Garden Court 1* room at the Best Western Premier Calgary Plaza Hotel & Conference Centre.

Instructor Robert Forbes will supplement his discussion with a PowerPoint presentation, firsthand grading examples, and hands-outs. The session will explore technical aspects of grading Canadian coins, including market grading and the use of professional services.

The class size is intentionally small, so students have an opportunity to speak personally with the instructor to fully understand the material presented or to ask related questions.

### **Coin Grading**

This session will focus on the practical aspects of grading Canadian decimal coinage. The material presented covers the three fundamentals of accurate and consistent grading: knowledge, technique, and objectivity. Important grading tips and methods used by experienced graders will be explained, including “market grading” and the use of various coin grading services. A detailed discussion of the fine points that distinguish one grade from another is also included, as well as a close-up look at “coin problems,” especially those coins that are cleaned and altered.

This course is intended for students who know the basics of grading coins., have some grading experience, and recognize those areas where they lack grading skills.

All students are encouraged to bring examples of coins for class discussion. This course will help students resolve the confusion that sometimes accompanies grading coins.

Robert Forbes, RCNA past president, is a collector of Canadian, Newfoundland and Maritime decimal coinage and royal portraits coinage of New France. He is an expert in grading Canadian coinage, having graded thousands of coins during the past number of years and is often asked by both dealers and collectors to consult on coin grading matters.

### **Registration Information**

**Date:** Wednesday, July 16, 2025

**Time:** 8:30 AM to 12:45 PM

**Location:** *Garden Court 1* room at the Best Western Premier Calgary Plaza Hotel & Conference Centre.

**Registration Cost:** \$60.00

For further information contact Paul Johnson, RCNA executive Secretary.

Phone: 647-401-4014

Email: [info@rcna.ca](mailto:info@rcna.ca)

Mail: RCNA Educational Course

5694 Highway 7 East Suite 432 Markham ON L3P 1B4

**Includes:** Certificate of Participation, handouts, refreshments, and free parking. A rest break will be scheduled with complimentary tea and coffee.

## Atelier ARNC sur la classification des pièces de monnaie – 16 juillet 2025

L'ARNC, avec l'appui financier de l'ACPEN, commandite un atelier sur l'évaluation des pièces de monnaie pendant le congrès à Calgary. L'atelier aura lieu le mercredi 16 juillet dans la salle Garden Court 1 du Best Western Premier Calgary Plaza Hotel&Conference Centre.

L'instructeur Robert Forbes complétera sa discussion par une présentation PowerPoint, des exemples de gradation de première main et des exercices pratiques. La session explorera les aspects techniques de l'évaluation des pièces de monnaie canadiennes, y compris l'évaluation du marché et l'utilisation de services professionnels de gradation.

Le nombre de participants est volontairement réduit, de sorte que les étudiants ont la possibilité de s'entretenir personnellement avec l'instructeur afin de bien comprendre le matériel présenté ou de poser des questions sur le sujet.

### **Classement des pièces**

Cette session se concentre sur les aspects pratiques de l'évaluation des pièces décimales canadiennes. Le matériel présenté couvre les trois principes fondamentaux d'une cotation précise et cohérente : la connaissance, la technique et l'objectivité. D'importants conseils et méthodes d'évaluation utilisés par des évaluateurs expérimentés seront expliqués, y compris l'évaluation du marché et l'utilisation de divers services d'évaluation des pièces. Une discussion détaillée des détails qui distinguent un grade d'un autre est également incluse, ainsi qu'un examen approfondi des « problèmes de pièces », en particulier les pièces qui sont nettoyées et modifiées.

Ce cours s'adresse aux étudiants qui connaissent les bases de l'évaluation des pièces, qui ont une certaine expérience de l'évaluation et qui reconnaissent les domaines dans lesquels ils manquent de compétences en matière d'évaluation.

Tous les étudiants sont encouragés à apporter des exemples de pièces pour la discussion en classe. Ce cours aidera les étudiants à résoudre la confusion qui accompagne parfois l'évaluation des pièces de monnaie.

Robert Forbes, ancien président de la RCNA, est un collectionneur de pièces décimales du Canada, de Terre-Neuve et des Maritimes, ainsi que de portraits royaux de la Nouvelle-France. Il est un expert en matière d'évaluation des pièces de monnaie canadiennes, ayant évalué des milliers de pièces au cours des dernières années, et il

est souvent sollicité par des marchands et des collectionneurs pour des questions d'évaluation.

### **Informations sur l'inscription**

**Date de l'événement** : Mercredi 16 juillet 2025

**Heure** : de 8h30 à 12h45

**Lieu** : Salle Garden Court 1 du Best Western Premier Calgary Plaza Hotel&Conference Centre.

**Coût de l'inscription** : 60,00 \$

Pour plus d'informations, veuillez contacter Paul Johnson, secrétaire exécutif de l'ANCR.

Téléphone : 647-401-4014 647-401-4014

Courriel : [info@rcna.ca](mailto:info@rcna.ca)

Courrier : Cours d'éducation de l'ARNC

5694 Highway 7 East Suite 432 Markham ON L3P 1B4

**Comprend** : Certificat de participation, documentation, rafraîchissements et stationnement gratuit. Une pause sera prévue avec du thé et du café gratuits.

**VEUILLEZ NOTER QUE CET ATELIER SERA PRÉSENTÉ EN ANGLAIS.**